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zo zasadnutia obecného zastupiteľstva v Made, dŤn07.12.2022

Predsedajúci: Mgľ. Gabľiel László, MBA - staľosta obce

Prítomní: podl'a prezenčnej listiny

overovatelia zápisnice: Eugen Bogyai, Eľika Kántor

Zapisov ateľ: Mgr. Gabľiela Fabulyová

1. Zahájenie

Staľosta obce privítal prítomných, skonštatoval, že zasadnutie je uznášaniaschopné,

prítomní sú 4 poslanci obecného zastupiteľstva'

a) Za overovateľov zápisnice boli schválení : Eugen Bogyai, Erika Kántor

Za zapisovateľa staľo sta vymenoval : M gr. G ab rielu Fabulyovú

b) Schválenie pľogramu ľokovania - obecné zastupiteľstvo podľa $l2 zákona ods. 4

zákona č.36911990 Zb. o obecnom ztiadení hlasovalo o bodoch návľhu programu:

1.) Otvorenie:
a) Schválenie programu rokovania
b) Určenie zapisovateľa a voľba oveľovateľov zápisnice

2.) Inteľpelácia poslancov
3.) Správa staľosfu obce o činnosti samospľávnych orgánov obce
4') Spľáva o plnení uznesení
5.) Návľh haľmonogramu zasadnutí obecného zastupiteľstva
6.) Návľh všeobecne záväzného nariadenie obce č. 212022, ktoým sa ustanovuje
miestny

poplatok zarontoj
7.) Návľh všeobecne záväzneho nariadenia obce č. 312022, ktoým sa mení a dopĺňa
VZN č.

212019 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady
8') Úprava ľozpočtu narok2022
9.) Rozpočet obce ĺarok2023
l 0') Majetkovo-pľávne operácie:
o zámer pľenechať majetok obce do dočasného užívania- vypožička budovy MŠ
o žiadosť o povolenie výmeny kuchynskej linky a podlahy byt č. 224/7

1 l.) Voľné návrhy



. uznesenie vlády SR č. 602 _zníŽeĺie spotreby energií

o Dodatok k zmluve č.612006 o poskytovaní služieb na úseku odpadového

hospodarstva

' obecný bytovy dom224
12.) Voľba hlavného kontrolóľa
13.) Diskusia
14') Záver

a schválilo návrh progľamu nasledovne:

Hlasovanie: počet poslancov 5

Pľítomní: 4

Za 4

Proti: 0

ZdrŽa| saz 0

Na zasadnutí obecného zastupiteľstva sa v súvislosti s bodom 11 pozvánky - Dodatok

k zmluve č.612006 o poskytovaní sluŽieb na úseku odpadového hospodárstva

zúčastnil zástupcaspoločnosti GULÁZSI s.r.o.. Z uvedeného dôvodu staľosta navľhol

Zmenu pÍogramu rokovania nasledovne: bod 2) bude namiesto interpelácií Dodatok

k zmluve č. 612006 o poskýovaní služieb na úseku odpadového hospodárstva' A dm sa

posunú jednotlivé body nasledovne:

Bod 3) Interpelácia poslancov

Bod 4) Správa starostu obce o činnosti samosprávnych orgánov obce

Bod 5) správa o plnení uznesení

Bod 6) Návrh harmonogramu zasadnutí obecného zastupitel'stva

Bod 7) Návrh všeobecne zŕlv'ázného nariadenie obce č. 2ĺ2022, ktoĺ1ým sa ustanovuje

miestny poPlatok za tozvoi

Bod 8) Návľh všeobecne ziĺväzneho nariadenia obce č. 3l2o22,ktoým sa mení

a dopĺňa vZN č. 1lzo1g o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné

stavebné odpady

Bod 9) Úprava rozpočtu narok2022
Bod 10) Rozpočet obce na rok2023

Bod 1 1) Majetkovo-pľávne opeľácie:

o zámer pľenechať majetok obce do dočasného uŽívaĺia_ výpožička budovy MS

o žiadosť o povolenie výmeny kuchynskej linky a podlahy bytč' 22417

Bod 12) Volhé návrhy
. uznesenie vlády SR č. 602 _zníženie spotľeby eneľgií

o obecný bytový dom224
Bod 13) Vol'ba hlavného kontrolóra
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Bod 14) Diskusia
Bod 15) Závet

obecné zastupitel'stvo zmenu programu schválilo:

Hlasovanie:

Počet poslancov 5

Pľítomní: 4

Za 4

Pľoti: 0

Zdrža| saz 0

2' Dodatok k zmluve č. 612006 o poskytovaní služieb na úseku odpadového hospodárstva
s pľílohou č. 1 -Cenník služieb rieši zqýšenie sadzieb cien poskýovaných zberovou
spoločnosťou obce - GULÁZSI s'r.o.. Konatel' spoločnosti referoval zastupitel'stvu o novelách a
pľoblémoch na úseku nakladania s odpadom. Hlavným problémom je uloženie odpadu na skládku.
Skládky odpadov majú limitovanú kapacitu zároveň je vzmysle naľiadenia dôležité zvyšovať
výľiedenosť komunálneho odpadu s cielbm dosiahnu{ aby sa na skládku odpadu uložilo len
10% odpadu. Ktomu nám napomáhať tzv. mechanicko-biologická úprava odpadu, ktorá však
ýrazne navyšuje náklady odpadového hospodárstva' Preto je dôležité zýšiť sepaľovanie odpadu
ľesp. zabránenie vzniku odpadu. Konatel' ľeferoval aj o pľedpokladaných sadzbách zákonného
poplatku za uloženie odpadu na skládke, ktoľá do roku 2026 by mala dosiahnuť ýšku 200 EUR
za tonu odpadu. Ceny za zber aodvoz komunálneho odpadu, ktoľé je obec povinná zabezpečiť
v zmysle zákona sú ovplyvnené zvyšovaním cien pohonných látok a energií. Z uvedených
dôvodov zberová spoločnosť pristúpila k zvýšeniu svojich cien.
Poslankyňa E. Kántoľ sa infoľmovala o možnosti žetonového systému zberu. Bolo jej vysvetlené'

že je potrebné upľaviť celý systém nakladania sodpadom ato všeobecne zálväzným naľiadením,
v ktorom sa stanovia pravidlá a spôsob nakladania s odpadom.
Zastupitel'stvo akceptovalo uvedené dôvody a schváIilo podpísanie dodatku
Hlasovanie : za:4

proti: 0
zdržal sa:. 0

3. Inteľpelácie
Právo poslanca obecného Zastupiteľstva na interpelácie a informácie upravené v $ 25
ods' 4 písm. b) až d) zákona č. 36911990 Zb. o obecnom zĺiadení v znení neskorších
pre dpi s ov nevyuŽi l žiaden z vítoÍrľlých po s l ancov.

4. Spľáva staľostu obce o činnosti samosprávnych oľgánov obce
Starosta obce v úvode informoval o tom, že obecný úrad si plní úlohy vyplýajúce
z príslušných zákonov, v ľámci ýchto:

. sa zasielali výzw na úhľadu nedoplatkov na miestnych daniach a miestnom poplatku
o riešil sa územný plán v súvislosti s ktoým obec obdrŽala dotáciu na jeho

vypľacovanie vo výške 13.000 EUR



. Zrealizovali sa vol'by do oľgánov samosprávy obcí a samosprávnych krajom'

a PriPravuje sa referendum

Starosta d'alej ľefeľoval o:

okontrolenájomnýchby,tov,ktorábolavykonanáministeľstvom
o rea|ízácii projektu vodozádrŽnéopatľenia, kde pľebehlo veľejné obstaľávanie na

reaIizátorariuuby, a prebieha Vo na extenrý manažment a na stavebný dozor

.schválenejdotácievovýškel9.000EURzE,urópskejúnieTownTwinning
o o rozvojovej stratégii obce, pľedovšetkým o prejavenom záujme energetického sektoľa

o.o^ojouj íremiu v katastľi obce ako aj záujem investoľa o výstavbu DSS'

, uporo-rn.n ím, Že tieto investície by vo významnej mieľe zvýšili kapitálové príjmy

obce

.prebiehajúcomsúdnomSporesospoločnosťouAVASTAV,ktoýsaopäťodročildo
marca2023

Starosta poukázal na potrebu zvyšovania príjmovej časti rozpočtu obce' Jednou z možností je

zvýšenie sadzby miestnych daní resp. ,ur"di" nových' Takým novým zdrojom príjmu môže b/

poplatokzarozvojajsohl'adomnavyššieuvedenýprejavenýzánjeminvestorov.
Zdôĺaznil nevyhnutnosť znižovania energetictej nanaanosti prevádzky obce' nakoľko zvyšovanie

cien energií enorTnne zaťahljtĺ rozpočď obce' Ako jedno z úsporných riešení bola inštalácia

solárnych lámp ako alternatívne verejné osvetlenie. Táto problematika je však rozsiahlejšia' preto

starosta inicioval spolupľácu so spoločnosťou na monitorovanie spotreby eneľgií a meračov' Táto

spolupráca umoŽní sleJovanie spotľeby eneľgií podľa jednotlivých meračov a umožní efektívne

manažovanie, ľeguláciu spotreby'

Zastupitel,stvo správu staiostu o činnosti samosprávnych oľgánov obce zobralo na vedomie:

(

Hlasovanie : za:4
proti: 0

zdrža| sa:0

5. Spľáva o plnení uznesení obecného zastupitel'stva

o plnení uznesení obecného zastupiteľstva ľefeľovala Mgr. Gabriela Fabulyová. Všetky uznesenia

prrjaté zastupiteľstvom boli splnené. Zátsady odmeňovania aj ľokovací poriadok boli spracované na

zák\aďe pripomienok poslancov'

6. Haľmonogram zasadnutí obecného zastupitel'stva na rok 2023

Na základe požiadavky poslancov obecný úrad vypľacoval harmonogram zasadnutí obecného

zastupiteľstv a na rok2023

Poľadové číslo

17.01.2023l.zasadnutie ObZ

2r.02.20232.zasadnutieObZ

28.03.2023.zasadĺ,úie obZa
J
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s náľastom nákladov súvisiacich so zberom' spľacovaním, dopravou a nakladaním so
zmesovým komunálnym odpadom v súlade s platnou legislatívou. Výbeľ poplatku

nepokqfva zvýšené náklady odpadového hospodáľstva a dochádza k dofinancovaniu ýchto
nákladov z rozpočtu obce.

Zároveí došlo k zvýšeniu a v budúcnosti sa ďalej budú zvyšovat'tzv. zákonné poplatky
(sadzby) za u|oženie zmesového komunálneho odpadu a objemného odpadu na skládku. Na
základe ýchto skutočností spľávca dane navrhuje upľaviť vyšku poplatku zaKO tak' ako je

to uvedené v návľhu VZN. V ľámci rozpÍavy sa zastupiteľstvo uznieslo na nasledovnej

zmene sadzieb poplatku zaKO:

a) sadzbu poplatku za osobu a kalendárny rok 38'00 EUR,

b) sadzbu poplatku 0,20 EUR za kilogram drobného stavebného odpadu bez

škodlivín.

c) sadzbu poplatku 67 EUR ročne pre pľávnické osoby afyzické osoby

podnikatel'ov, ktoľé sú oprávnene uživať, alebo užívajú nehnuteľnosť na úzeľľrí

obce Mad na podnikanie alebo iný účel ako podnikanie

Hlasovanie : za:4

Proti: 0

zdrŽal sa: 0

9. Rozpočtové opatľenia - úpľava rozpočtu zarok2022
obecný úrad vypľacoval úpravu ľozpočtu ľozpočtovými opatľeniami v súlade s ustanovením

$ 14 ods. 2 písm' a) zákona č. 583/2004 Z. z. v znení neskorších zmien a doplnkov,

a to pľesun ľozpočtovaných prostriedkov v rámci schváleného ľozpočtu za rak 2022

podľa pľílohy.

Hlasovanie : za:4

proti: 0

zdržal sa:0

10. Rozpočet obce na ľok 2023
Mgľ. Gabriela Fabulyová zastupitel'stvu prezentovala návrh ľozpočtu na ľok 2023. Predmetný

návľh rozpočtu bol zveľejnený v zmysle zákona na úradnej tabuli obce ako aj na webovej

stránke obce. okrem návľhu rozpočtu bolo zvergjnené aj odbomé stanovisko hlavnej

kontrolóľky k návľhu rozpočtu, ktoľá konštatovala súlad návrhu ľozpočtu s príslušnými

všeobecne záv'aznými právnymi predpismi a odporučila schváliť navrhnutý rozpočet.

Zastupiteľstvo stanovisko hlavnej kontrolórky k návľhu rozpočtu bez pľogramovej štruktúry

na roky 2023-2025 zobľalo na vedomie hlasovaním:

za:4
proti: 0

zdľžal sa: 0

€ŕ.)



4. zasadnutie ObZ 18.04.2023

5. zasadnutie ObZ 23.05.2023

6. zasadnutie ObZ 20.06.2023

7. zasadnutie ObZ 19.09.2023

8. zasadnutie ObZ 17.r0.2023

9. zasadnutie ObZ 2r.1r.2023

lO.zasadnutie ObZ 13.12.2023

Ktorý obecné zastupiteľstvo schválilo

Hlasovanie : za:4
pľoti: 0
zdrža| sa:0

7. Návrh vZN č. 12, ktolým sa ustanovuje v obce Mad poplatokza ľozvoj

Národná rada SR sa v roku 2015 umiesla na zákone é. 447l20I5 o miestnom poplatku

za romoj, cieľom ktorého bolo ustanoviť do samosprávnej pôsobnosti obcí finančný

nástroj, ktoý si každá obec zavedie na zŕk\ade dobľovoľnosti vlastným všeobecne

záv'azným nariadením. Tento nástľoj má tri funkcie: príjmovú, rozvojovú

a protikorupčnú a dôvodom jeho zavedenía okľem zvýšenia tľanspaľentnosti

v developingu je aj zásah do daňového systému fiškálnej decentralizácie, t. j'

samospľávy, ktoré majú rozvojový potenciál, takto môŽu svoj potenciá| vyuŽiť atiež

získať prostľiedky na budovanie ďalšej infraštľuktúry, či zveľaďovanie / idrŽbu

existujúcej.

obecný úrad vypracoval návrh všeobecne zŕtväzneho nariadenia, ktoým sa v obci Mad

ustanovuje poplatok zarozvojako aj vyšky sadzieb poplatku pľejednotlivé dľuhy stavieb,

v súlade s ustanovením $ 43b ods. 1 písm. a) a b) zákona č. 5011976 Zb- o územnom

plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný zékoĺ) v znení neskorších pľedpisov. VZN

ustanovuje aj spôsob použitia poplatku'

Predmetn:ý návrh VZN bol zverejnený v zmysle zákoĺao obecnom zĺiadeĺí na úľadnej

tabuli ako aj na webovom sídle obce.

Zastupitel'stvo obce Mad sa uznieslo na pľedmetnom VZN, hlasovaním: :

za:4

proti: 0

zdtŽal sa:0

8. Návrh VZN č. 13' ktoým sa mení a dopĺňa VZN č. 2 o miestnom poplatku za komunálne odpady

a dľobné stavebné odpady. V pľedloženom návľhu Všeobecne zilvazného naĺiadenia obce Mad

o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady (ďalej len ,,VZN")

spĺávca poplatku upravuje sadzby za jednotlivé druhy poplatkov' Táto úpľava súvisí

s,

g
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obecné zastupitel'stvo schválilo návrh ľozpočtu bez programovej štruktúry narok2023:
Hlasovanie : za:4

proti: 0
zdržal sa: 0

a zároveň zobralo na vedomie návrh ľozpočtu bez programovej štľuktúry na roky 2024-2025
Hlasovanie : za:4

pľoti: 0
zdrža| sa: 0

11. Majetkovo-pľávne operácie

a) Na základe Žiadosti bol vypľacovaný zámer pľenechať majetok obce do dočasného

užívarua foľmou uýpoŽičky nehnuteľnosti nachádzajicej sa v katastľálnom ízemi
Mad, obec Mad, vedenej v registľi C-KN okľesného úradu Dunajská Stľeda _

katastľálny odboľ na LV č. 642 ako škola so súpisným číslom 23, postavená na

pozemku ľegistľa C-KN parc' č. I23l1l _ druh pozemku zastavaĺé plochy a nádvoria

vo ýmeľe 1448 fiŕ, ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle $ 9a ods. 9 písm'

c) zákonač. l38/I997 Zb. o majetku obcí v znení neskoľších predpisov.

V ľozpľave k predmetnému zámeru sa poslanec J. Bartalos infomoval o výške nájmu za

budova, a či sa nezvýšili náklady na eneľgie a služby. Poslanec bol informovaný o tom, že ide

o výpožičku budovy, t. j' nie je to odplatný nájom. Výpožičník hradí náklady súvisiace

s prevádzkou budovy. Podl'a predbežného vyúčtovania preddavky uhradené výpožičníkom na

tieto náklady pokryjú skutočné náklady, ktoľé budú predmetom výčtovacích faktúr

dodávatelbv' okrem toho sa poslanci infoľmovali o počte detí navštevujúcich toto zaľiadenie,

podl'a infoľmácií dostupných obecnému úľadu predmetné pľedprimárne zariadenie navštevuje

6-8 detí.

obecné zastupitel'stvo určilo zámer prenechať majetok obce do dočasného užívania formou
vypožič:ky.
Hlasovanie : za:3

pľoti: 0
zdrŽal sa: l

Následne obecné zastupitel'stvo schválilo výpoŽičku nehnuteľnosti ĺachádzajircej sa

v katastľálnom území Mad, obec Mad, vedenej v ľegistri C-KN okľesného úľadu

Dunajská Streda _ katastľálny odbor na LV č. 642 ako škola so súpisným číslom 23,

postavená na pozemku registra C-KN parc. č. I23ll _ druh pozemku zastavané plochy

a nádvoria vo qýmere 1448 m2, ako prípad hodný osobitného zĺeteľa v zmysle $ 9a ods'

9 písm. c) zákona č. 138/l99I Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov _ pľe

žiadateľa M&T s.r.o. so sídlom Letištná 611319, Dunajská Streda , IČo: 52196275, na

dobu neuľčitú s ohľadom na osobitn;ý zĺeteľ, ktorý je zdôvodnený nasledovne:
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V predmetnej nehnuteľnosti, ktoľá nie je využivaná na plnenie samosprávnych úloh

obce sa prevádzkuje súkĺomné predškolské zaľiadenie, v ktorom sa uskutočňujú

pľedpľimárne výchovn o -v zdeláv acie aktivity.

Hlasovanie : za:3

proti: 0

zdrŽa| sa: l

b) obecné Zastupitel'Stv o na základe žiadosti obyvatel'a bytu22417 - Róbert Csôlle schválilo

výmenu kuchynskej linky a dlažby v kuchyni bytu č. 7 nachádzajúceho sa v bytovom

dome č.224,na vlastné náklady nájomcu bytu, ktoľé tento po skončení nájomného

vďahu nemôŽe nárokovať od obce ani od nasledujúceho nájomcu bytu.

Hlasovanie : za:4

Proti: 0

zdľža| sa: 0

12. Vol'né návľhy
V rámci voľných návrhov bolo prezentované uznesenie vlády SR č. 602, ktoÚm sa

schválili opatľenia nazníŽenie s spotreby eneľgií vo verejných budovách.

Poslanec J. Bartalos navrhol, aby sa zabezpeéi|a aj úspoľa ale aj bezpečnosť, t. j. riadne

osvetlenie s tym, že sa polovica solárnych lámp vymení na led osvetlenia' nakolko v zime je

ohľozená veľejná bezpečnosť, chodci na chodníkoch sa nevedia premávať, chodia na ceste,

nie sú osvetlení a ým sú ohľození. J. Baľtalos trvá na výmene verejného osvetlenia na

frekventovaných uliciach napr. smerom do Dolného Baru.

Starosta oponoval odvolávajúc sa na vyššie uvedené uznesenie vlády a odpoľučil počkať na

vyúčtovacie faktury za energie a ak sa dosiahla úspoľa, tak sa pristupi k montáŽi navľhnuých

led osvetlení. Dohodou sa uznieslo na postupnej výmene solárnych telies verejného

osvetlenia za |ed lampy. obecný irad zabezpečí predmetné led lampy a na nasledujúcom

zasadnutí sa na základe vykázanej skutočnej spotľeby eneľgie rozhodne o inštalácii lámp.

Uznesenie vlády SR č,.602 zastupiteľstvo zobralo na vedomie:

Hlasovanie : za:4

proti: 0

zdtŽal sa: 0

obecné zastupiteľstvo schválilo nákup úsporných led osvetlení na verejné osvetlenie.

o inštalácii ľozhodne zastupiteľstvo na nasledujúcom zasadnutí, na zél<lade

vyúčtovania energie, resp. po zistení miery úspory na spotrebe elektrickej energie na

veľejnom osvetlení.

Hlasovanie : za:4
proti: 0

zdržal sa: 0

gs
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obecné zastupitel'stvo vyhlásilo, Že problémy ohľadne susedských spoľov opísaných v liste zo

dňa 03.1 I.2022 nie je kompetentné ľiešiť, je to úloha exekutívy, t' j' starostu obce'

13. Vol'ba hlavného kontľolóľa obce

obecné zastupiteľswo v Made nevyhlasuje voľbu hlavného kontľolóra počas trvania

mimoriadnej situácie.
Hlasovanie : za:4

Proti: 0

zdrŽa! sa:'0

14. Diskusia

V ľámci diskusie zástupca staľostu E. Bogyai oznámil Že daľuje občianskemu združeniu

PROMAD 600 EUR.

Nikto z pľítomných sa do diskusie nepľihlásil.

Starosta obce poďakoval všetkým pľítomným za účasť a konštruktívny pľístup k riešeniu

nastolených pľoblémov' Následne uzavľel rokovanie zastupiteľstva'

Gabľiel Lászfó, MBA
staľosta obce Mad

ĺ/
Zapísala Mgr. Gabriela Fabulyová |^ 1

,/

EugenBogyai ó
Erika Kántoľ t^ŕw

___-l

oveľovatelia zápisnice


